


TEMEL SORUMLULUK ALANLARI









Kur’an-ı Kerim ibadetler konusunda detaylı açıklamalarda bulunmaz. 
İbadetlerin nasıl yapılacağı ile ilgili detayları Peygamberimizin 
sünnetinden öğreniriz. Örneğin Kur’an-ı Kerim’de Allah imkânı 

yetenlerin ömründe bir defa hac yapmalarını istemiş ancak haccın nasıl 
yapılacağı ile ilgili detay vermemiştir.

“Hac ibadeti için 
yapmanız gerekenleri
benden öğreniniz!” 

Buhari, Hacc, 32



Hz. Peygamber’i örnek almak aynı zamanda 
bir  iman prensibidir. 

Çünkü Kur’an-ı Kerim’de ancak Allah’a ve ahiret gününe 
inananların onun yaşam tarzını örnek aldıkları ifade 

edilir.

«Andolsun ki, sizin için ve Allah'a ve ahiret 
gününe (Allah'a ulaşma gününe) ulaşmayı 

dileyen ve Allah'ı çok zikredenler için, 
Allah'ın Resûl'ünde güzel bir örnek 

vardır.» Ahzab suresi, 21





Hz. Peygamber kendisine karşı sorumluluklarımızdan 
birisini şöyle anlatır: 

“Kim benim unutulmuş bir sünnetimi (hatırlatıp 
yayarak ve yaşayarak) diriltirse ve insanların onunla 

amel etmelerine vesile olursa o insanların 
kazanacağı sevaplardan hiçbir şey eksiltilmeden 
onların sevapları kadar kendisi de sevap alır…” 

İbn Mâce, Mukaddime, 15





TEMEL AYET

“Ey inananlar, 
Allah’a ve 

edin, 
Kur’an’ı dinlediğiniz 

hâlde ondan yüz 
çevirmeyin.”

(Enfâl suresi, 20. ayet.)

Yukarıdaki ayete göre Hz. Peygamber’e yönelik 
sorumluluğumuz nedir?



TEMEL SORU



Hz. Muhammed'in uyarıları bütün insanlar için geçerlidir. 

"Biz seni bütün insanlara ancak müjdeci ve uyarıcı 
olarak gönderdik...“(Sebe, 28)

"O hâlde (Resulüm!) öğüt ver. Çünkü  sen  ancak 
öğüt vericisin.  Onlar üzerinde bir zorba değilsin.“ 

(Ğaşiye 21)

“(Ey Muhammed!) De ki: Allah’ı seviyorsanız o hâlde bana uyun ki Allah 
da sizi sevsin ve günahlarınızı bağışlasın.” (Âl-i İmran, 31)

PEYGAMBERE 
İTAAT



UYARI

PEYGAMBERSİZ İSLAM ANLAYIŞI YANLIŞTIR.
BAZI KİŞİLER KURAN İSLAMI DİYEREK 

HZ. MUHAMMED’İ DIŞARIDA TUTMAKTADIR.
HZ. MUHAMMED’İN SÜNNETİ (HADİSLERİ) OLMADAN 

İSLAMI ANLAYAMAYIZ, UYGULAYAMAYIZ.

“Aralarında hüküm verilmek 
üzere Allah’a ve Peygambere 

çağırıldıkları vakit: “İşittik, 
itaat ettik” demek, ancak 

müminlerin sözüdür.”
[Nur 51]

“Resule itaat eden, Allah’a 
itaat etmiş olur.” 

[Nisa 80]



BEYİN FIRTINASI

ALLAHIN GÖNDERDİĞİ DİNLER SADECE KİTAP İLE Mİ GELDİ?
BİR İNSAN OLAN PEYGAMBER Mİ 

ALLAHIN DİNİNİ AÇIKLADI?

BEYİN FIRTINASI

İSLAMA GİRİŞ CÜMLESİ OLAN KELİME-İ ŞEHADET’DE NİÇİN   2. 
CÜMLEDE PEYGAMBER GEÇMEKTEDİR?



CEVAP

DİN SADECE ALLAHIN KUTSAL KİTABINDAN OLUŞMAZ.
2. SIRADA PEYGAMBER ÖNEMLİDİR.

PEYGAMBERE İMAN OLAMDAN İSLAMA GİRİLEMEZ.

PEYGAMBERE NASIL İNANACAĞIZ SORUSU AKLA GELMEKTEDİR.
BU DA HZ. MUHAMMED’İN (S.A.V.) BİZE SÖYLEDİĞİ VE GÖSTERDİĞİ 

SÜNNET (HADİS) İLE OLMAKTADIR.
HADİSLERİ DIŞLAMAK ÇOK YANLIŞTIR.

ALLAH BİZE PEYGAMBERE UYUN DEMEKTEYSE BİZLER PEYGAMBERE 
NASIL UYACAĞIZ?

TABİİ Kİ BİZE İNTİKAL EDEN HADİS-İ ŞERİFLERİYLE…
HADİS-İ ŞERİFLERİ YOK SAYMAK İSLAM DİNİNİ ÇÖKERTİR.

PEYGAMBERSİZ BİR DİN HAYAL BİLE EDİLEMEZ…



(Sünnetimi öldürüp dini bozmaya çalışanlara lanet olsun.) [Deylemi]
(Ümmetim bozulunca, sünnetimi ayakta tutana şehit sevabı verilir.) [Hakim]
(İhtilaflar çıkınca, sünnetime ve hulefa-i raşidinin sünnetine sımsıkı sarılın!) 

[Tirmizi] 

(Sünnetimden yüz 
çeviren benden 

değildir.) [Müslim]

(Bir zaman gelir, beni yalanlayanlar 
çıkar. Bir hadis söylenince, “Resulullah 

böyle şey söylemez. Bunu bırak, 
Kur’andan söyle” der.) [Ebu Ya’la]

(Allah’a ve Resulüne karşı gelen, bilsin ki, Allah’ın azabı çok şiddetlidir.) 
[Enfal 13] 

(İhtilaflı bir işin hükmünü Allah’tan [Kur’andan] ve Resulünden [Sünnetten] 
anlayın!) [Nisa 59]

(Allah ile resullerinin emirlerini birbirinden ayırıp ikisi arasında bir yol 
tutmak isteyen kâfirdir.) [Nisa 150,151] 

(Peygamberin verdiğini alın, yasak ettiğinden sakının!) [Haşr 7] 







NE DERSİNİZ?

Hz. Muhammed kişinin kendi 
değerini azaltacak 

davranışlardan kaçınmasını 
tavsiye ederek şöyle 

buyurmuştur: “Kendinize 
beddua etmeyiniz… (Zira bu 

durum) dileklerin kabul 
edildiği zamana denk gelir de 

Allah bedduanızı kabul 
ediverir.” (Müslim, Zühd, 74)

Kişinin kendi değerini düşürecek davranışlardan 
kaçınması ona nasıl bir katkı sağlayacaktır?

















DÜŞÜNELİM

Peygamber Efendimiz bir gün 
arkadaşlarına der ki: 

“Allah’a inanan insanın kendisini 
bile bile küçük düşürmesi doğru 

değildir.” Sahabe, şaşırarak sorarlar: 
“Ey Allah’ın Elçisi! Kişi kendini
nasıl küçük düşürür?” O, şöyle 

cevaplar: “Altından kalkamayacağı 
sorumlulukları üzerine alır

(yapamayacağı işlerle ilgili sözler 
verir).” (Tirmizi, Fiten, 67)

Kişinin kendine karşı görevleri içinde, verdiği sözde 
durarak saygı değer olması da önemli yer tutar. 

İnsan, kendini toplum içinde küçük düşürmemek için 
başka nelere dikkat etmelidir?





http://www.ddyayinlari.com/
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